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Geachte Statenleden, 
 
In de afgelopen jaren (vanaf 2005) is er al veel kritiek en publiciteit geweest omtrent het beleid van Staatsbosbeheer (SBB) 
ten aanzien van de Oostvaardersplassen. (OVP) 
Door de hype rond de succesvolle film “De Nieuwe Wildernis” is er veel propaganda in de media geweest met dikwijls 
misleidende en onjuiste informatie. Dat zou je van een staatsinstelling niet verwachten. Zo worden er op de basisscholen ook 
filmpjes vertoond waarin de kinderen een vertekend beeld voorgeschoteld krijgen. De vergelijking met het sprookje van de keizer 
zonder kleren is al gemaakt. De superlatieven over de unieke, ongerepte en schitterende natuur en de tegenstelling van een tot 
op het bot afgekloven gebied. Kortom, iedereen ziet hoe slecht het daar is maar niemand durft het toe te geven. 
 
Het verband tussen de overbegrazing en de achteruitgang van deze biotoop met zijn vogelrijkdom komt vooral uit het SOVON  
Broedvogelrapport naar voren. De heer Vera wil dit nog niet inzien of erkennen, maar het feit dat in het Oostvaardersveld een 
landschap wordt aangelegd om voor de vogelsoorten een leefomgeving te creeren bewijst het tegendeel. 
 
Het Oostvaardersveld is een gebied van 380 ha en ligt tegenover de OVP. Dit gebied wordt NIET!!! een tweede OVP volgens 
SBB omdat hier het aantal dieren wel op een vastgesteld niveau gehouden worden en zonodig ’s winters bijgevoerd. 
 
Men stelt dat door bijvoederen de dieren vruchtbaarder worden en dat dan de afschotpercentages omhoog moeten zoals dat ook 
op de Veluwe het geval is. Bij de afschotpercentages worden herten en varkens vergeleken met de grote grazers in de OVP, die 
niet meer dan één jong per jaar krijgen. 
 
Het zal wel zo zijn dat dieren in een normale conditie, dus zonder groeiachterstand toen het dier nog jong was, een hogere 
vruchtbaarheid hebben dan de dieren die in de OVP moeten zien te overleven. 
 
Wanneer het aantal dieren op een bepaald niveau van bijv. 900 dieren gehouden wordt en er moet jaarlijks 40% 
geschoten/geslacht worden, is dit altijd nog veel minder dan de 30% van 4500 of 5000. 
 
In de record vreselijke hongerwinter 2012/2013 komt de SWGG op een sterftecijfer van meer dan 2000 dieren, waarvan een 
groot deel tot het laatst gewoon gecrepeerd is. Dit gebeurt vaak als ze verzwakt en onderkoeld in een moeras of sloot vast 
komen te zitten. In vorstperiodes wordt aan de dieren geen water verstrekt. 
Ze moeten met de hoeven het ijs breken om te kunnen drinken en dit dan met alle risico’s van dien. 
 
De cijfers van SBB geeft een sterftecijfer aan van tussen de 1950 en 2300 dieren. Hoewel het gebied inmiddels helemaal open 
is, is het klaarblijkelijk niet mogelijk voor SBB om met enige nauwkeurigheid deze dieren te tellen. 
SBB heeft aangegeven dat de afgelopen winter 185 Edelherten, 17 Konikpaarden en 2 Heckrunderen zijn omgekomen. 
Maar er zijn tot nu toe nog geen cijfers bekend van de tellingen van eind april, waarmee we de sterftecijfers dan kunnen 
vergelijken. Misschien dat het ermee te maken heeft dat er nu vanuit de politiek belangstelling voor het onderwerp is? 
 
Zo heeft het SOVON Broedvogelrapport een tijd in een bureaulade gelegen omdat het nogal rampzalig uitpakte voor de OVP. Dit 
vernietigende rapport viel natuurlijk niet goed samen met de publiciteit rondom de film “ De Nieuwe Wildernis “ 
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De monitoringsrapportage is vorig jaar pas eind december verschenen en niet zoals voorgaande jaren al in september. 
Het ziet er dus naar uit dat er dit jaar veel minder dieren gestorven zijn door de zachte winter en dito voorjaar, dan andere jaren. 
Hierdoor zal het aantal dieren deze zomer wel weer toenemen zodat als er niets verandert, de komende winter weer rampzalig 
kan uitpakken.      
 
Ondanks het buitengewoon groeizame voorjaar is het gras in de OVP nog steeds kort. De Heckrunderen moeten zich 
hoofdzakelijk met rietscheuten voeden omdat zij niet kort kunnen grazen. De concurrentie van de ganzen neemt ieder jaar toe, 
zodat het steeds later in het jaar wordt voordat er genoeg voedsel is voor de grote grazers. 
 
Het is ook niet te controleren hoeveel dieren na de telling van april nog omkomen omdat dit niet vermeld wordt. 
Ons is bekend dat in de maanden juni en juli van 2013 er nog dieren zijn gestorven door zwakte. 
 
Bij de hertenpopulatie doet zich het verschijnsel voor dat er steeds minder mannelijke dieren zijn. De verhouding ligt op 1 
mannelijk dier tegenover 6 vrouwelijke. Op de Veluwe is dit 1 op 1 1/2 . Dit komt omdat de dieren door de bronst veel energie = 
vetreserve kwijtraken en daardoor de winter niet overleven. De afgeworpen stangen vertonen een significante daling in gewicht 
en soortelijk gewicht. 
 
De Heckrunderen hebben het helemaal moeilijk omdat ze niet kort kunnen grazen en die populatie vertoont al vele jaren een 
daling. 
 
Bij de Konikpaarden komen zeer veel hoefproblemen voor. De oorzaak hiervan ligt aan de zachte en vaak modderige bodem. 
Dit probleem heeft de Stichting u in de vergadering van 4 juni reeds laten weten. 
 
In de herfst en bij het begin van de winter 2012/2013 is er zoveel regen gevallen dat de OVP zwart van de blubber zag en er 
geen voedsel was te bekennen.  
 
De SWGG hoopt dat er na al die jaren van monitoren, overleggen, rapporten opstellen en vergaderen ( wat miljoenen moet 
hebben gekost ) eindelijk eens ander beleid ingesteld wordt. De aantallen dieren zullen drastisch ingeperkt moeten worden. 
Mogelijk dat het voorstel van de heer Tom Saat over seizoenbegrazing aangenomen kan worden. 
 
De SWGG maakt zich grote zorgen dat we op het eindrapport van de BAC commissie tot november moeten wachten. 
De winter is dan alweer begonnen en zijn we alweer te laat met het opzetten en invoeren van een ander – en dan eindelijk een 
echt diervriendelijk beleid. 
 
Is er misschien een mogelijkheid de BAC te verzoeken het eindrapport één tot twee maanden eerder te presenteren, zodat er 
nog vóór de winter beslissingen genomen kunnen worden?  Na het stopzetten van de BAC zal er toch ook gekeken moeten 
worden naar een nieuwe vorm van toezicht op de gang van zaken. Voor de dieren en SBB zal een onafhankelijke commissie aan 
te bevelen zijn. 
 
Er is nu steeds meer betrokkenheid bij het publiek door de film “ de Nieuwe Wildernix ‘ van de filmmaker Sjoerd Schaper. 
 
Een nieuwe strenge hongerwinter, waarbij de dieren bij bosjes omvallen, kunnen wel eens veel reacties en of acties oproepen bij 
de burger. 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Yvonne Bierman                                                                                                  Erica Hennekes 
Voorzitter                                                                                                             Bestuurslid 
      
 
 


